
RIJEČ AKADEMIKA RUDOLFA FILIPOVIĆA, 
TAJNIKA RAZREDA ZA FILOLOGIJU

Otvarajući naš peti znanstveni skup iz područja dijalektologije 
ugodna mi je dužnost i posebna čast da pozdravim akademika Andru 
Mohorovičića, potpredsjednika Akademije, koji ovdje predstavlja 
Predsjedništvo i Upravu naše akademije. Želim posebno zahvaliti pot
predsjedniku Mohorovičiću za njegov interes za našu djelatnost i n je
govu spremnost da prisustvuje svim našim skupovima posvećenim 
hrvatskim dijalektim a i dijalektologiji općenito.

Srdačno pozdravljam naše drage goste, kolege iz inozemstva, od 
kojih su neki redovni sudionici naših skupova o dijalektologiji, i za
hvaljujem im na suradnji i naporima da nam se redovno pridružuju na
šem radu.

Pozdravljam također kolege dijalektologe iz drugih znanstvenih 
središta. Njima srdačno zahvaljujem na suradnji, koju osobito cijenimo, 
jer smatramo da naša znanstvena suradnja doprinosi unapređenju zna
nosti o jeziku općenito, a dijalektologiji i proučavanju naših dijalekata 
posebno.

U ime Razreda za filologiju izražavam našu duboku zahvalnost 
Predsjedništvu i Upravi Akademije za neprekidnu pomoć u organizi
ranju ovih naših skupova, a osobito stoga što nam je Akademija ljuba
zan domaćin našim sastancima.

S radošću ističem  da je Zavod za jezik Instituta za filologiju i fol- 
kloristiku naš vjeran suradnik u organiziranju znanstvenih skupova, a 
naša se veza produbljuje i u redovnom povećanju istraživača Zavoda za 
jezik u članstvu našega Razreda. Ta je suradnja vrlo dobro izražena u 
Odboru za dijalektologiju Razreda za filologiju u čijem je članstvu za
stupljen gotovo isti broj članova Razreda i istraživača Zavoda za jezik. 
Za tu svesrdnu suradnju općenito i u pripremanju ovoga skupa posebno
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zahvaljujem Zavodu za jezik i svim članovima Odbora za dijalektologiju, 
a napose predsjedniku tog Odbora dr. Božidaru Finki.

Ne mogu propustiti ni ovu priliku da ne zahvalim Republičkoj za
jednici za znanstveni rad na njezinoj redovnoj financijskoj pomoći, a 
posebno na pomoći za ovaj skup, koji bez te potpore ne bismo b ili mo
gli organizirati.

Nadam se, dragi kolege dijalektolozi, da dijelite sa mnom zadovolj
stvo i radost da smo s uspjehom i dobrim rezultatima uz vašu obilnu su
radnju uspjeli eto organizirati već peti u nizu znanstvenih skupova po
svećenih dijalektologiji i našim dijalektim a. Da vas podsjetim: bilo je 
to godine 1975. kada je Razred za filologiju predložio, a Predsjedništvo 
Akademije prihvatilo, daše u Zagrebu, u Akademiji, redovno organizi
raju znanstveni skupovi posvećeni hrvatskim dijalektim a. Već iduće, 
1976. godine održan je prvi znanstveni skup, posvećen čakavskom na
rječju . Na otvorenju toga skupa izrečeno je mnogo lijepih riječ i i dobrih 
želja da se uspješno nastavi ta korisna i znanstveno vrlo potrebna i važna 
inicijativa. Ondašnji predsjednik Akademije akademik Grga Novak 
istaknuo je kako je naša Akademija stalno ulagala napore da se čakav
ska kulturna i jezična baština sačuva i spasi od zaborava, kako je ča
kavsko jezično blago obuhvaćeno u Akademijinu Rječniku i da su iz 
dana sva važnija djela starih čakavskih pisaca. Osim toga treba nagla
siti da Akademija podupire i potiče sva dijalektološka istraživanja, što 
najbolje potvrđuju dosad održana četiri znanstvena skupa (o čakavskom 
narječju 1976; o kajkavskom narječju 1978; o štokavskom narječju 
1980; o dijalekatskoj geografiji i dijalektološkoj leksikografiji i leksi
kologiji 1982) i objavljenih šest svezaka H rv atskog  d ija lek to lo ško g  
z b o rn ik a  (sedmi je svezak u tisku, a osmi u pripremi).

Pošto smo na prva tri skupa obradili tri glavna hrvatska dijalekta i 
time ispunili zadatak koji je godine 1975. Razred preuzeo, prešli smo 
na neka određenija područja koja se mogu proučavati u dijalektologiji. 
Na četvrtom znanstvenom skupu, održanom godine 1982, obradili smo 
pitanja i probleme iz dijalekatske geografije i dijalektološke leksiko
logije i leksikografije, a evo ove ćemo godine, na petom po redu 
znanstvenom skupu, raspravljati o jednom vrlo zanimljivom području 
punom još neistraženih i neriješenih problema — o povijesnoj d ijalek
tologiji. Odaziv dijalektologa iz zemlje i inozemstva potvrđuje da je iz 
bor teme bio dobar, mnoštvo ponuđenih referata pokazuje da je interes 
dijalektologa za to područje velik, a sami referati i diskusija vezana uz 
njih, pružit će, čvrsto vjerujemo, rješenja mnogih još neriješenih pro
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blema u sva četiri područja u koja su svrstani referati. Predviđamo da 
ćemo referate s ovoga skupa objaviti u H rvatskom  d ija lek to loškom  
z b o rn ik u , u knjizi 9, kako bismo rezultate istraživanja i zaključke dis
kusije učinili dostupnim znanstvenoj javnosti u nas i u svijetu.

Dozvolite mi, molim vas, da na kraju još jednom izrazim svoje du
boko uvjerenje da će i ovaj, peti znanstveni skup postići jednako vri
jedne rezultate (ako ne i bolje) kao i svi prethodni, i da vam svima u 
ime Akademijina Razreda za filologiju i svoje osobno izrazim najbolje 
želje za pun uspjeh ovoga znanstvenoga skupa.

R u d o lf F ilipović
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